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 می�زان اس�تقبال ش�رکت های ایران�ی و 
داخلی از نمایش�گاه سوم را چگونه ارزیابی 

می کنید؟
میزان اس��تقبال از این نمایشگاه به واقع رضایت 
بخش بود چرا که تعداد ش��رکت های خارجی به 
نسبت نمایشگاه دوم 140 درصد و میزان حضور 
شرکت های ایرانی هم 90 درصد بیشتر شده است 
و طبیعی اس��ت که از آنجا که صنعت ساختمان 
در کشورمان، همواره در حال نوآوری، ابداعات و 
رشد فناوری است، برپایی این نوع نمایشگاه های 
تخصص��ی م��ورد اس��تقبال مصرف کنن��دگان و 
فعالان این بخش قرار گیرد. مس��اله دیگر مقایسه 
نمایش��گاه تخصصی درب و پنجره با نمایش��گاه 
صنعت ساختمان است که تابستان هرسال برگزار 
می ش��ود. قب��ول دارم که در نمایش��گاه صنعت 
ساختمان میزان اس��تقبال کننده به دلیل تنوع 
ش��رکت ها و محصولات عرضه شده از نظر تعداد 
بازدیدکننده و شرکت های شرکت کننده بیشتر 
از نمایشگاه تخصصی درب و پنجره است اما نتایج 
نظرسنجی های انجام شده نشان می دهد که میزان 
رضایت فع��الان و بازدیدکنندگان در نمایش��گاه 
درب و پنج��ره بالاس��ت چرا که هم ش��رکت ها 
می توانند قراردادهای بیشتری با طرفین تجاری 

ش��ان امضا کنن��د هم به دلیل تخصصی ش��دن 
کیفی و کمی بازدیدکنندگان، مدیران شرکت ها 
به صورت رودرو می توانند به پرسش ها و نیازهای 
بازدیدکنندگان پاسخ دهند و خیلی روشن است 
که در فرصت 4 روزه برگزاری نمایش��گاه صنعت 
س��اختمان خیلی ه��ا فرص��ت بازدی��د از تمامی 

بخش های نمایشگاه را پیدا نمی کنند
 ه�دف ش�ما از اق�دام ب�رای برگ�زاری 
نمایش�گاه تخصصی صنع�ت درب و پنجره 

چیست؟
اولی��ن هدف این اس��ت ک��ه برگ��زاری این نوع 
نمایش��گاه ها می تواند به می��زان قابل توجهی به 
فرهنگ س��ازی در خصوص بهینه س��ازی مصرف 
انرژی منجر ش��ود؛ به عنوان مثال در نمایش��گاه 
درب و پنج��ره اف��راد ب��ه اس��تفاده از درب و 
پنجره هایی که عایق محس��وب می شوند، تشویق 
ش��ده و بدین گون��ه از ات��اف ان��رژی جلوگیری 
می ش��ود و از طرفی مصرف کنندگان نهایی یک 
س��اختمان ک��ه هزینه  تامین ان��رژی را پرداخت 
می کنند متوجه می ش��وند که با اس��تفاده از این 
محصولات می توانند ب��ه کاهش هزینه های خود 
کمک کنند. برای ش��رکت ما این مس��اله بسیار 
حیاتی اس��ت چرا که در کشور ما، تقریبا در 10 

پاس�خ رییس س�تاد برگزاری 
سومین نمایش�گاه بین المللی 
درب، پنجره و صنایع وابس�ته 

تهران به ابهام ها

ب�از  تفاه�م  راه 
رضای�ت  اس�ت؛ 
حداکث�ری هدف 

ماست
فرهاد امینیان مدیرعامل شرکت بین المللی 
بازرگانی و نمایشگاهی تهران و رییس ستاد 
برگزاری سومین نمایشگاه بین المللی درب 
و پنجره و صنایع وابس�ته ایران در گفتگوی 
اختصاصی با خبرنگار نشریه پنجره ایرانیان 
با تش�ریح دستاوردهای نمایش�گاه سوم، به 
انتقادها و گلایه های مطرح شده از سوی برخی 
 فعالان صنعت درب و پنجره پاس�خ می دهد.  
او معتقد اس��ت همیشه راه برای تعامل سازنده 
با ه��دف کاهش س��طح چالش ه��ا و اختاف 
س��لیقه ها ب��از اس��ت و او و هم��کاران اش به 
عنوان برگزارکننده دوره های قبلی نمایش��گاه 
هم��واره با آغوش باز آماده ش��نیدن انتقادها و 
پیشنهادهاس��ت. او در پاسخ به این پرسش که 
چرا با برگزاری نمایش��گاه توس��ط انجمن های 
صنفی صنعت درب و پنجره مخالفت می کند؟ 
می گوید: برگزاری نمایش��گاه تخصصی توسط 
برخی انجمن های صنفی هم با محدودیت های 
قانون��ی مواجه اس��ت و هم تجربه ای شکس��ت 
خ��ورده محس��وب می ش��ود چرا که فلس��فه 
برگزاری نمایشگاه توسط شرکت های تخصصی 
در جهان تعریف شده است و برگزارکننده هیچ 
نفع صنفی جزء برگزاری باش��کوه نمایشگاه با 
مش��ارکت و رضای��ت حداکثری ش��رکت های 
ش��رکت کنن��ده ن��دارد. امینیان ک��ه از نحوه 
برگزاری و میزان اس��تقبال نمایش��گاه س��وم 
راضی است این پرسش را مطرح می کند که با 
فرض نبود محدودیت های قانونی و چالش های 
اجرای��ی، کدام نه��اد صنفی در صنع��ت درب و 
پنجره قادر به برگزاری نمایش��گاه به نمایندگی از 
هم��ه فعالان این صنعت اس��ت و چگونه می تواند 
تعه��د و تضمین بدهد که منافع اعضای خود را بر 
سایر فعالان صنعت ترجیح نخواهد داد؟ گفتگو با 
رییس ستاد برگزاری نمایشگاه سوم خواندنی است 
و می تواند راهی باش��د برای نزدیک شدن ایده ها و 

پیشنهادها و دوری جستن از اختاف سلیقه ها.
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سال اخیر، استفاده از پنجره های دو جداره مورد 
توجه جدی قرار گرفته و رویکرد و استقبال مردم 
هم نس��بتا مناسب بوده است و ما مصمم هستیم 
در ادام��ه برگ��زاری دوره های آینده نمایش��گاه 
ب��ه گونه ای سیاس��ت گذاری کنی��م که کم کم 
مسئولان دولتی به نمایندگان مجلس دغدغه ها 
و خواسته های فعالان این صنعت را درک کنند تا 
قانون استفاده از پنجره های دوجداره در صنعت 
س��اختمان ایران به صورت جدی به اجرا درآید.
به ویژه اینکه الان بحث صنعتی سازی ساختمان 
و انبوه س��ازی مس��کن مطرح اس��ت، احساس 
می کنیم اگر این صنعت یک نمایشگاه تخصصی 
داشته باش��د، فعالان صنعت درب و پنجره بهتر 

می توانند توانایی خودشان را ارائه دهند.
 اج�ازه دهی�د ب�ه یک�ی از جدی تری�ن 
چالش ه�ا و اخت�لاف نظره�ا درب�اره نحوه 
برگزاری و مدیریت نمایش�گاه اش�اره کنم. 
برخ�ی از اعض�ای انجم�ن تولیدکنن�دگان 
پروفیل U-PVC نسبت به مدیریت و نحوه 
برگزاری نمایش�گاه گلایه دارند و معتقدند 
باید مدیریت و سیاس�تگذاری نمایشگاه به 
نهادهای صنفی مثل انجمن یادشده واگذار 

شود. دفاع شما چیست؟
بگذارید از دو منظر به پرس��ش شما پاسخ دهم؛ 
نخست محمل و فلسفه قانونی برگزاری نمایشگاه 
اس��ت و دوم از بع��د اجرایی و فن��ی و تخصصی 
آن. از منظ��ر قانون��ی، وزارت صنع��ت، معدن و 
تجارت به عنوان متولی صدور مجوز نمایشگاه ها 
بر اس��اس حکم قان��ون با برگزاری نمایش��گاه ها 
توسط نهادهای صنفی موافق نیست و قرار است 
اختی��ار برگزاری برخی نمایش��گاه ها که پیش از 
این توس��ط برخی انجمن ها و تشکل های صنفی 
برگزار ش��ده، را از سال آینده لغو کند و برگزاری 
این نمایشگاه ها به شرکت های تخصصی و دارای 
صاحی��ت حرف��ه ای و فنی مورد تایی��د وزارت 
صنع��ت، مع��دن و تج��ارت و به طور مش��خص 
سازمان توس��عه تجارت واگذار شود. مساله دوم 
برگرفته از یک تجربه جهانی اس��ت به نحوی که 
خیل��ی کم پیش می آید ک��ه در دنیا انجمن های 
صنفی که مسئولیت ذاتی شان تعریف شده است، 
به دنبال برگزاری نمایشگاه باشند.تجربه جهانی 
نش��ان می دهد که نمایش��گاه ها را ش��رکت های 
از  نمایش��گاهی برگ��زار می کنن��د وانجمن ه��ا 
نمایش��گاه ها حمایت می کنند و ب��رای آن خط 

مشی تعیین می کنند.
 ح�الا تص�ور کنی�م تش�کل های صنفی 
م�ا تافته ج�دا بافت�ه از جهان باش�د؛ مگر 
چ�ه مش�کلی پی�ش می آید که خودش�ان 
مس�ئولیت برگزاری نمایش�گاه را برعهده 

بگیرند؟
ببینید! مس��لما اگر قرار باش��د انجمن��ی یا نهاد 
صنف��ی خاص��ی برگزار کنن��ده یک نمایش��گاه 
ب��ا ش��رکت های دارای زمینه فعالی��ت مختلف 

اما مرتب��ط با یک صنعت باش��د، باید دید کدام 
انجمن می تواند مسئولیت قبول کند و نظر همه 
ش��رکت های حاضر را تامین کند؟ مش��کل این 
اس��ت که گروه های مختلفی در همین نمایشگاه 
وج��ود دارند از تولید کننده درب و پنجره چوبی 
 U-PVC گرفته یا تولیدکنن��ده درب و پنجره
و... طبیعی اس��ت که هرکدام برای خود حقی در 
نمایش��گاه قائل هستند.حالا تولیدکننده پروفیل 
می تواند و حق دارد یا عرضه کنندگان ماش��ین 
آلات یا درب و پنجره س��ازان؟ ابهام بدون پاسخ 
مان��ده این اس��ت که چگونه ی��ک انجمن و نهاد 
صنفی می تواند نظر همه فعالان صنعت را تامین 
کند و منافع یکسان برای همه در نظر بگیرد؟ به 
همین دلیل اعتقاد داریم و تجربه جهانی هم به ما 
می گوید واگذاری مدیریت و برگزاری نمایشگاه ها 
به یک��ی از انجمن ها و تش��کل های صنفی اصل 
بیطرفی را زیر س��وال می برد و برگزارکنندگان را 
دچ��ار اختاف می کند. بگذاری��د مثالی بزنم اگر 
مثا نمایش��گاه امسال را صنف تولیدکننده درب 
و پنجره چوبی برگزار کند، به احتمال خیلی زیاد 
فضای بیشتر و بهتری را در اختیار اعضای صنف 
خ��ود قرار خواهد داد و نارضایتی دیگر ش��رکت 
کنندگان را تش��دید می کن��د و این خطر وجود 
دارد که در نمایش��گاه های بعدی میزان استقبال 
هم اف��ت کند.علت این که در کش��ورهای دیگر 
این اتفاق نمی افتد، این است که انجمن ها برگزار 
کننده نمایش��گاه نیس��تند و تنها رس��الت شان 
حمای��ت معن��دی و مادی و سیاس��ت گذاری و 
تعیین خط مش��ی ها و اهداف برگزاری نمایشگاه 

است.
 از نظر شما به عنوان شرکت برگزارکننده 
3 دوره نمایش�گاه صنع�ت درب و پنجره و 
صنایع وابس�ته ایران علت اختلاف و چالش 

ایجاد شده چیست؟
به نظرم مش��کلی که در این 3-2 س��ال بوجود 
آمده اس��ت، ش��اید بخش��ی از آن ناش��ی از سوء 
تفاهم ه��ا و سوءبرداش��ت های دو ط��رف ماجرا 
بوده است.ش��اید از روز اول ای��ن گون��ه ب��ه نظر 
می آمد که هر دو طرف در مقابل هم هس��تیم و 
بای��د حق مان را از یکی بگیریم.اما اعتقاد ما این 
نیست و اصا حاضر نمی ش��ویم که نمایشگاهی 
را برگ��زار نمی کنیم با این هدف ک��ه بیاییم در 
مقاب��ل یک گروهی قرار بگیری��م وآن گروه را با 
خودم��ان درگیر کنیم چرا که منافع و مصالح ما 
به عنوان برگزار کننده نمایش��گاه ایجاب می کند 
که رضایت حداکثری اعضای انجمن های مرتبط 
و شرکت های بالفعل و بالقوه در این صنعت را به 

دست آوریم.
 راه پیش�نهادی ش�ما برای پایان دادن به 

اختلاف سلیقه ها چیست؟
فکر می کنم ک��ه یکبار دیگر باید خواس��ته های 
ذینفعان نمایشگاه مطرح شود.البته خواسته هایی 
ک��ه جنب��ه قانون��ی داش��ته باش��د و طبق یک 

چارچوب مش��خص و مدون بتوان به بررسی این 
خواس��ته ها روی آورد و ما هم هی��چ مقاومت و 
مخالف��ت در مقاب��ل خواس��ته هایی ک��ه در این 
چارچوب باشد، نداریم و دلیلی ندارد که بخواهیم 
مخالفت کنیم.به نظ��ر ما، حضور یک انجمن در 
یک نمایشگاه به هیچ وجه باعث رکود نمی شود، 
بلکه باعث رونق نمایشگاه می شود. طبیعتا به نفع 
ما اس��ت که انجمن با ش��رکت ها و زیر مجموعه 
اش در نمایش��گاه ها حضور داش��ته باشد.اما باید 
قب��ول کنیم طبق قوانین و مقررات وضع ش��ده 
می توان به تفاهم رسید و راه برای تفاهم و تعامل 
همواره باز اس��ت. از سوی دیگر شهامتی که یک 
شرکت برای پایه گذاری یک نمایشگله تخصصی 
به خ��رج می دهد ه��م خیلی مهم و ارزش��مند 
اس��ت و ما وقتی استارت نمایش��گاه بین المللی 
درب و پنج��ره و صنایع وابس��ته ایران را با تمام 
نگرانی های که وجود داشت، زدیم، خیلی ریسک 
کردی��م و البته جواب ریس��کمان را هم گرفتیم.
حرف ما این است که اولا در مقابل خواسته های 
قانونی ذینفعان نمایش��گاه به هیچ وجه مخالفت 
نداریم دوم اینک��ه انجمن ها باید قبول کنند که 
برگزار کننده نمایشگاه، یک شرکت نمایشگاهی 
باش��د وانجمن ها باید بالای س��ر آنها باشند.مثا 
اگر انجمن می خواهد روی اصول و خط مشی ها 
و اهداف ش��رکت های نمایش��گاه نظارت داشته 
باش��ند،مامخالفتی نداری��م، ولی به ش��رطی که 

شرکت ها هم نظارت این انجمن را قبول کنند 
از نظ�ر ش�اخص های  نمایش�گاه س�وم   
کیف�ی با نمایش�گاه های قبلی چ�ه تفاوتی 

داشته است؟
ببینید! این نمایشگاه سوم این صنعت است.تجربه 
و تخصص ما می گوید در دوره اول،دوم،سوم باید 
نمایش��گاه معرفی ش��ود و همزمان ب��ا هر دوره 
س��طح کیفی خدمات و برنامه ها افزایش یابد.در 
دوره س��وم نمایش��گاه، به خاطر استقبال خوبی 
که صورت گرفت، ما س��عی کردی��م برنامه های 
محتوایی نمایشگاه را بیشتر کنیم و از هیئت های 
خارج��ی دع��وت کردی��م و کارگاهی آموزش��ی 
را فعال ت��ر کردی��م و طبیعی اس��ت ک��ه پس از 
پایان نمایش��گاه با نظرس��نجی و آسیب شناسی 
کارشناسی به استقبال نمایشگاه چهارم می رویم 
با این امید که دیگر از قهر و اختاف سلیقه و این 

حرف ها خبری نباشد.
 برنامه ش�ما برای نمایش�گاه سال آینده 

چیست؟
هدف این است که گروه های کالایی در نمایشگاه 
از هم جدا کنیم و از شرکت های خارجی بیشتری 
برای بالابردن س��طح دانش بازدی��د کنندگان و 
رضایت مندی آنها دعوت خواهیم کرد و برای ما 
هدف اصلی این است که شرکت های ایرانی دارای 
توان صادرات در نمایشگاه سال آینده بدرخشند 
و ش��اهد انعقاد قراردادهای تجاری بیشتری بین 

شرکت ها و فعالان این صنعت باشیم.


